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Aan de raad, 

 

1. Inleiding 

Het scholenproject is een initiatief van de gemeenteraad van Steenbergen dat als doel heeft  

leerlingen van de basis- en middelbare school kennis te laten maken met de lokale politiek. De 

deelnemende leerlingen worden begeleid door (burger)raadsleden. Het winnende project wordt 

door de gemeente uitgevoerd en mag niet meer kosten dan € 2.500,-. Tevens wordt de prijs 

verstrekt voor beste debater. 

 

Met de finale op 10 mei 2019 is het scholenproject voor de leerlingen van het schooljaar 2018-2019 

afgerond. Een goed moment om evalueren en vooruit te kijken naar het scholenproject voor het 

schooljaar 2019-2020. De evaluatie van het afgelopen scholenproject wordt u hierbij aangeboden. 

Tevens treft u hierbij een voorstel voor het centrale thema voor het scholenproject 2019-2020. 

 

2. Evaluatie 

Ieder jaar is veel voorbereiding, planning en organisatie nodig voor het organiseren van het 

scholenproject. Daarnaast is het project ook volledig afhankelijk van de bijdrage van de raadsleden, 

de leerlingen, de docenten en de juryleden. Aan de hand van hun ervaringen, evaluatie- en 

eventuele verbeterpunten worden voorstellen gedaan het scholenproject te verbeteren. 

 

Op vrijdag 10 mei vond de finale plaats van het scholenproject voor de basisscholen. Na afloop van 

de finale is in een gezamenlijke bijeenkomst het scholenproject door de betrokken raadsleden, 

juryleden en de griffie geëvalueerd. De evaluatiepunten van de scholen zijn door middel van een 

evaluatieformulier opgehaald. 

 

Ook dit jaar heeft er geen scholenproject plaatsgevonden op ’t R@velijn, ondanks dat het project 

volledig voorbereid was en in de startblokken stond om te beginnen. Op initiatief van ’t R@velijn is 

het project ingetrokken, omdat er vanuit de leerlingen onvoldoende belangstelling was om aan het 

project deel te nemen. Voor het komend schooljaar wordt er samen met de directie van de school 

en wethouder Prent gekeken of dat er een scholenproject in een alternatieve vorm aangeboden kan 

worden. Zodra hier meer duidelijkheid over is, wordt u hierover geïnformeerd.  
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3. Aandachtspunten van begeleiders en juryleden 

Tijdens het evaluatiegesprek zijn de volgende aandachtspunten en opmerkingen gemaakt. 

- Het blijft lastig voldoende betrokken raadsleden te vinden voor het scholenproject.  

- Basisschool Merijntje heeft wederom dit jaar niet deelgenomen. Het blijft een aandachtspunt 

om alle scholen mee te laten doen. De griffie zal een afspraak met de basisschool Merijntje 

inplannen. 

- De voorstellen worden 2 weken voorafgaande aan het debat per e-mail toegezonden en door de 

ambtelijke organisatie getoetst op haalbaarheid. Het wordt als aanbeveling meegegeven dat de 

ambtelijke organisatie hier scherper en uitgebreider naar kijkt. De eventuele reacties op het 

ingediende project kunnen dan op tijd doorgezet worden naar de scholen ter voorbereiding op 

het debat. 

- De presentaties van de deelnemende scholen worden vaak (te) laat aangeleverd.  De afspraak 

hierover is dat de presentatie de woensdag voor 12.00 uur voor het debat toegestuurd wordt.  

- Over de startpresentatie wordt het volgende opgemerkt: 

1. De presentatie kan prima door één raadslid gegeven worden, dit blijkt een echte verbetering 

te zijn.  Wel wordt gevraagd om de filmpjes aan te passen zodat deze beter aansluiten bij de 

doelgroep.   

2. Ook het 2
e
 terugkom moment op de school blijkt een erg waardevolle aanvulling te zijn.  

3. Vorig jaar is het voorstel gedaan om thema’s aan te dragen waarbinnen de leerlingen zelf 

met projecten kunnen komen.  Deze opzet hebben is dit jaar gepilot en is als positief 

ervaren.  

4. Zowel tijdens de evaluatie met de raads- en juryleden als uit de terugkoppeling van de 

scholen komt naar voor dat er meer aandacht  mag zijn voor het bedenken van het  voorstel.  

De suggestie wordt gedaan om het project onderdeel uit te laten maken van een al uit te 

voeren project van de gemeente, zoals bijvoorbeeld het stadspark. 

- De leerlingen mogen door middel van rode en groene kaarten op elkaars projecten stemmen of 

dat zij voor of tegen zijn. Om de leerlingen echt een keuze te laten maken, gold dat de leerlingen 

niet meer op hun eigen school mogen stemmen. In de voorrondes waren leerlingen eerder 

bereid om te stemmen op een andere school. Maar in de finale stemden de leerlingen als vast 

gegeven tegen het project van de andere school. Voor de volgende editie wordt gekeken naar 

een nieuwe werkwijze voor het stemmen en wordt er in de voorbereiding ook meer 

aandachtgegeven aan wat de bedoeling is van het stemmen en het waarom.  Door in de 

voorbereiding hier meer aandacht te besteden kan dit ertoe leiden dat de leerlingen op de 

publieke tribune meer hun aandacht  bij het debat kunnen houden omdat ze beter op moeten 

letten.  

- Er wordt aangegeven door de scholen dat de jury geen gebruik maakt van het 

beoordelingsformulier en dus niet beoordeelt op basis van de vastgestelde criteria.  

- Tijdens de finale zal er in het vervolg meer rekening gehouden worden met de werkruimte van 

de pers en wordt een bloemetje voor de juryleden gewaardeerd.  

- Er wordt opgemerkt dat de jurytafel misschien op een andere plek gesitueerd zou kunnen 

worden.  Er wordt geopperd voor de collegetafel of ze op een andere plaats in de kring te laten 

plaatsnemen zodat de jury een beter totaaloverzicht heeft.  

 



  BM1902530 

 3 

Over het traject na de finale worden de volgende suggesties gedaan: 

- Voor de leerlingen is het een extra bijzondere ervaring als het winnende project ook 

gepresenteerd wordt in de gemeenteraad.  De leerlingen van het winnende project zijn 

uitgenodigd voor “Gast van de Raad”. 

- De jury wil graag op de hoogte gehouden worden over de voortgang van het winnende project. 

- Wethouder Prent geeft aan dat er vanuit de ambtelijke organisatie meer aandacht voor de 

nazorg van de projecten zal komen omdat het scholenproject zo succesvol is. Tevens wordt dit 

project onderdeel van de onderwijsagenda. 

 

4.  Aandachtspunten van de scholen 

De scholen geven de volgende opmerkingen en aandachtspunten: 

- De voorbereiding en communicatie door de griffie is prima.  

- De voorbereiding  om 09.00 uur voor de start van het debat in de beschikbaar gestelde ruimtes 

wordt ook als erg prettig ervaren.  

- Het vragenstellen van de leerlingen uit het publiek en de quiz zijn erg leuk! 

- Debatvaardigheden voor de leerlingen ontbreken. 

- Bij de pauze eerst terug te gaan naar het startlokaal voor overleg over de 2
e
 termijn en dan 

pauze te houden is goed bevallen. 

 

5. Vervolg 

De opmerkingen ten aanzien van de organisatie en praktische ondersteuning van onder meer de 

juryleden worden door de griffie opgepakt. Hiertoe behoren ook een aantal aandachtspunten ten 

aanzien van de uitvoering. Daarnaast zal er vanuit de griffie meer aandacht zijn voor de deadlines 

voor het aanleveren van de presentaties en de kwaliteit van de beoordeling van de projecten door 

de ambtelijke organisaties.  

Tijdens de evaluatie is aangegeven dat de betrokkenheid bij het scholenproject van zowel de 

scholen als vanuit de fracties een punt van aandacht blijft.  

Met betrekking tot de scholen zal de griffie zo mogelijk voor de zomervakantie contact opnemen 

met basisschool Merijntje in de hoop dat zij aankomend schooljaar weer zullen deelnemen.   

De griffie zal ten behoeve van de startpresentatie de introductiefilmpjes in de presentatie 

aanpassen zodat deze beter aansluiten bij de doelgroep.  

Voor de leerlingen in het publiek zal er ook tijdens de presentatie meer aandacht komen voor het 

stemmen met de rode/groene kaarten tijdens de debatdagen zodat het een echte stemming wordt 

over de inhoud van de project en niet een stem tegen een school. 

Over de opmerking van de debatvaardigheden van de leerlingen is het een mogelijkheid om bij de 

tweede terugkomdag van de begeleider op school hier meer aandacht aan te besteden, wellicht met 

instructiemateriaal. 

 

6. Thema scholenproject 2020 

Voor het bepalen van een thema voor het nieuwe scholenproject is gekeken naar een actueel en 

maatschappelijk relevant thema. Aan de leerlingen wordt gevraagd een plan te bedenken rondom 

het thema duurzaamheid. 
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De vraagstelling wordt: 

‘Duurzaamheid is een belangrijk onderwerp waar veel aandacht voor is. Het is van belang dat iedereen 

een steentje bijdraagt om het klimaat en de natuur te verbeteren. Dit betekent dus dat we beter om 

moeten gaan met onze leefomgeving en de natuur, denk hierbij aan het verstandig omgaan met afval, 

aandacht voor bijen, vlinders en insecten, het aanleggen van een eigen moestuin of minder plastic 

gebruiken.  

Dus aan jou de vraag: wat zou je kunnen doen om met € 2.500,- een bijdrage te leveren aan 

duurzaamheid en verbetering van het klimaat? Denk hierbij goed na wie je nodig hebt om je plan uit te 

kunnen voeren. Denk hierbij aan bedrijven, verenigingen, jouw school en misschien ook wel je ouders’.  

 

7. Voorstel 

U wordt voorgesteld de evaluatie van het scholenproject 2018-2019 vast te stellen en de griffie de 

opdracht te geven de aangegeven aandachtspunten op te pakken en uit te voeren.  

U wordt tevens voorgesteld het thema voor het scholenproject 2019-2020 vast te stellen.  

 

Hoogachtend, 

de griffier, de burgemeester, 

 

 

 

 

drs. E.P.M. van der Meer R.P. van den Belt, MBA 


